
Transcriptie van GroenLinks Den Haag lijsttrekkersdebat 18 september 2021

Senna: Goede- middag. Jullie horen mij. Achterin ook? Ja? Helemaal goed. Hebben we er
een beetje zin in?
Publiek: Ja
Senna: Nou, hebben we er een beetje zin in?!
Publiek: Ja!
Senna: De organisatie heeft iets levensgevaarlijk gedaan, namelijk een politicus de
dagvoorzitter gemaakt. En haar ook de microfoon gegeven, dus wellicht zitten we hier
zometeen over een paar uur nog. Maar dat blijkt dan uit de evaluatie. Mijn naam is Senna, ik
ben de aan elkaar praat mevrouw, en ik dacht, voor we gaan beginnen wil ik drie dingen
met jullie delen. Het eerste is, als ik zometeen een raar gezicht trek dan moet je niet denken
"oh Senna, hier vindt ze wat van of zij heeft hier een mening over of  wat een resting bitch
face", maar ik denk dat vooral de dames dit herkennen, de beugel van mijn beha steekt af
en toe in mijn heup en ik krijg hem er niet uit. Dus die is even voor alleen hier, maar dan
weten jullie dat. Iets met oversharen. Punt twee, we hadden er zin in, maar wat een talent.
Kijk ze eens zitten. Jullie mogen echt gelukkig zijn als stad hè mensen. Dat verdient een
applaus!
-applaus-
Senna: En punt drie, en dat meen ik echt echt heel serieus. Want ik was natuurlijk kandidaat
in een tijd van corona en ik heb alleen maar Zoom-schermpjes gezien. Wat heerlijk om jullie
te zien, en ook wat bijzonder dat we bij elkaar zijn. Om te genieten van al dat talent en ook
de verschillen te zien en te horen wat de verhalen zijn. Maar ook wil ik jullie bedanken. Want
we gaan er elke keer maar vanuit dat het zo normaal is dat er een hele groep mensen is zo
op zaterdag die hier in een gebouw  binnenkomt zitten om te luisteren, om na te denken,
om vragen te stellen over politiek. Maar dat is heel bijzonder. Dat is omdat we vanochtend
wakker zijn geworden en dachten: "ook al kan ik de was doen, ik moet misschien de tuin
nog doen, de mailbox, de kinderen, allemaal andere dingen, maar jullie kozen er allemaal
voor om hier te zijn. Dus even beginnen met applaus voor onszelf en vooral voor  jullie!

-applaus-

Senna: En met heel veel trots ga ik nu het woord geven aan iemand die volgens mij ook
heel trots is op al dat talent. Liesbeth, the floor is yours.

Liesbeth: Ja heel erg bedankt Senna, dat je er bent vandaag. En ook aan jullie dat jullie er
allemaal zijn. Van harte welkom. Ik ben afdelingsvoorzitter en ik mag jullie namens de
afdeling welkom heten. Ik ben ontzettend blij om jullie te zien. We hebben anderhalf jaar
behoorlijk wat geïmproviseerd. De werkgroepen, commissies, en ik voel dat de energie erin
zit om weer de straat op te gaan. We hadden vorige week de nacht van de vluchteling, we
zijn naar het woonprotest geweest. En ik ben ontzettend trots op deze afdeling met 1400
mensen dat we er zijn en ons klaar gaan maken voor de gemeenteraadsverkiezingen. Deze
dag is tot stand gekomen met de medewerking van heel veel mensen. Ik wilde de
kandidatencommissie bedanken, Laura van de Herpe, het campagneteam, Lillian en Jarre,
het bestuur, Daan vooral van het bestuur. En ik ben heel erg blij ook dat jullie er zijn. Ik kijk
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eigenlijk nu pas jullie kant op maar dat is eigenlijk een beetje te laat. Want waarom staan we
hier? We gaan vandaag of eigenlijk de komende dagen iemand uit ons midden kiezen, een
lijsttrekker, om ons richting de verkiezingen te leiden, om het woord namens ons te doen in
de raad en om ons voor te bereiden in de coalitie-onderhandelingen. En dat is niet niks. En
ik ben ontzettend trots dat we iets te kiezen hebben. We hebben drie geweldige kandidaten,
die mij ook alledrie heel erg lief zijn. Dat wil ik jullie ook laten weten. En jullie hebben alle
drie een groen en een links hart. Jullie hebben je alle drie heel erg ingezet voor de afdeling
en jullie hebben alle drie het lef om hier vandaag te staan. En daarvoor heel veel respect en
dank.

-applaus-

Liesbeth: we gaan jullie vandaag nog beter leren kennen. Ik wens jullie heel veel plezier en
jullie heel veel plezier bij het debat.

-applaus-

Senna: Dankjewel Liesbeth. En we gaan de kandidaten voorstellen. Maar voor ik dat doe
toch nog even een vraag aan jullie. Wie is hier vanochtend naar toe gekomen en die denkt
"ik weet het al, ik ben er al uit, ik weet al welke kandidaat mijn lievelings is"? Ja, ja, ja, ja.
Wie zegt "ik heb echt geen idee, ik heb geen idee, ik ben echt helemaal blanco, ik laat me
helemaal"? Ja, zie je dat zijn de mensen die ja. Wie zegt "ik heb wel een idee, ik twijfel, ik
twijfel, ik heb een beeld, maar ik ben nieuwsgierig naar wat de mensen te zeggen hebben"?
En is er iemand die zegt "joh het maakt mij helemaal niet uit"? Nou, dan weten we dat ook.
Hoe ziet het eruit vandaag? We gaan zo de kandidaten voorstellen. Jullie kennen ze al. En
we gaan vragen stellen en we hebben wat rondes met stellingen zodat we lekker de diepte
in kunnen. En hopelijk aan het eind van de dag leren we elkaar wat beter kennen, heb je een
beter idee, en wie weet is de verhouding in de zaal een beetje anders. We gaan het zien. Ik
heb een volgorde gekregen op mijn lijstje. De volgorde betekent helemaal niks zeg ik. En de
eerste kandidaat die we gaan voorstellen, en we beginnen met een filmpje, is Arjen
Kapteijns. Let's go!

Arjen op filmpje: Hallo, ik ben Arjen Kapteijns. Ik ben kandidaat voor het lijsttrekkerschap
van GroenLinks Den Haag. Sinds 2015 ben ik fractievoorzitter van wat toen een
éénpersoonsfractie was. Bij de vorige verkiezingen waar ik lijsttrekker was behaalden we al
GroenLinks met vijf zetels ons beste resultaat ooit. Graag wil ik je steun om door te gaan als
lijsttrekker. Den Haag staat voor de grootste uitdaging in de 25 jaar dat ik in deze stad
woon. De hardste klappen van de coronacrisis moeten nog komen, terwijl we tegelijkertijd
kampen met enorme uitdagingen zoals de klimaatcrisis, de acute woningnood en de
groeiende kansenongelijkheid. Het is daarbij essentieel dat de bewoners meer zeggenschap
krijgen over de politieke keuzes die hun leven raken. We moeten zorgen dat iedereen mee
kan doen. De afgelopen jaren heb ik bewezen dat ik een betrouwbare verbinder ben die
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zaken voor elkaar krijgt, betrokken bij mensen in de stad. Bewezen betrouwbaar betrokken.
Wil je meer over me weten, heb je nog vragen? Kijk op mijn website, arjenkapteijns.nl.

Senna: Zo, Arjen! Superduidelijk filmpje, ik begin meteen met een niet-positieve vraag: waar
heb je geen zin in?

Arjen: Vandaag of?

Senna: Als je lijsttrekker bent.

Arjen: Als ik lijsttrekker ben.. Nou, wat ik wel een beetje kan missen als kiespijn zijn die hele
hele lange raadsvergaderingen. Die duren soms tot diep in de nacht en ik hoop met de
nieuwe raadsperiode dat we dat wat sneller en efficiënter kunnen gaan doen.

Senna: En ehm  jij doet dit al een tijdje. De Arjen die nu voor ons staat, wat heb je geleerd
de afgelopen jaren?

Arjen: Oeh ik heb heel veel geleerd. Wat ik onder meer heb geleerd is dat we in een hele
fantastische mooie stad wonen die echt in mijn hart zit, maar wat wel een hele diverse stad
is. Bijna iedere wijk heeft zijn eigen vraagstukken, zijn eigen problemen, en als ik één ding
heb geleerd is dat we vaak in de raad praten over besluiten die de hele stad aan gaan maar
dat we daar niet altijd  genoeg aandacht hebben voor de specifieke problemen in de
specifieke wijken.

Senna: En tot slot. We komen elkaar nog heel veel te spreken hè mensen, dus denk nou
niet wat zit die mevrouw heel snel te doen. Het dilemma: Haags hopje of een haagse
kakker?

Arjen: Oeh

Senna: ja echt een moeilijke vraag

Arjen: Ja, echt een dilemma. Nou, vanochtend was ik bij het prinsjesontbijt. Dat was aan de
hofvijver. Dat was ontzettend leuk, met 600 Hagenaars uit alle stadsdelen en vooral ook
mensen die in de zorg werken. En daar serveerden ze een haagse kakker, en ik had hem al
een tijdje niet gehad en ik vond hem echt heel erg lekker weer, dus ik kies nu voor de
haagse kakker.

Senna: Zo, dankjewel Arjen. Woe!

-applaus-
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Senna: Nou, doet ie maar effe hè, de spits afbijten. Nou, gaan we naar kandidaat twee.
Weer een goed filmpje en weer drie flauwe vragen van Senna. De tweede kandidaat is
Mariëlle Vavier!

Mariëlle op filmpje: Ik ben Mariëlle Vavier en in de volgende gemeenteraadsverkiezingen wil
ik lijsttrekker zijn voor GroenLinks Den Haag. Met mij als lijsttrekker gaat GroenLinks de
verkiezingen in als een zichtbare partij met duidelijke idealen. Niemand moet meer op straat
hoeven slapen in Den Haag en je moet overal in de stad schone lucht kunnen inademen of
je nou astma hebt of niet. We willen dat mensen in gezonde huizen kunnen wonen zonder
vocht en schimmel en Den Haag moet de wooncrisis en de klimaatcrisis aanpakken met
evenveel aandacht voor iedereen. Of je nou in Benoordenhout woont of in Bouwlust en
Vrederust. Mensen die hulp nodig hebben moeten dat snel en makkelijk kunnen krijgen. Ik
wil me in Den Haag inzetten voor eerlijk beleid en ik wil de stem versterken voor de mensen
die normaal niet worden gehoord. Ik wil de problemen aanpakken bij de wortel, en daarvoor
praktische oplossingen aandragen samen met de stad. We moeten ophouden met
symptoombestrijding en mensen moeten weer als uitgangspunt worden genomen en niet
de regels en systemen en al helemaal niet het grootkapitaal. Wil je met mij de verkiezingen
in, kom dan op 18 september naar het lijsttrekkersdebat of bekijk het online en stem op mij
vanaf 18 september.

Senna: Mariëlle!

-applaus-

Senna: supermooie stad, Den Haag. Ook een stad waar heel veel mensen hun vertrouwen
in de politiek een beetje kwijtraken. Hoe kijk je er tegenaan en wat ga je ertegen doen?

Mariëlle: Nou ik denk dat dat iets is waar wij met zijn allen verschrikkelijk van balen en ik
denk ook dat dat iets is dat voor een groot deel komt door een dalend vertrouwen in de
overheid en door een falende overheid. We zien dat natuurlijk op landelijk niveau met de
toeslagenaffaire, maar we zien dat in Den Haag ook regelmatig een falende overheid waar
mensen veel te lang moeten wachten op een vergunning of als ze bezwaar ergens tegen
indienen dat ze daar geen antwoord op krijgen of dat er niet goed naar ze wordt geluisterd,
en ik denk dat we het vertrouwen in de politiek terug kunnen krijgen als we de mensen weer
centraal stellen en niet de regels en de systemen. En ik denk dat daar de gemeente Den
Haag best wel een flink aantal verbeteringen op kan doorvoeren. Heb ik ook ideeën voor.

Senna: Doe eentje.

Mariëlle: Nou ik denk dat het heel goed is als er op het stadhuis een stuk minder
beleidsmedewerkers zijn en in de stadsdelen een stuk meer mensen die echt de
praktijkoplossingen of de problemen in de  praktijk gaan oplossen. Daadwerkelijk in de
wijken zijn en daar met de mensen meedenken hoe het beter kan.
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Senna: En wanneer ben jij nou heel boos? Wat maakt jou heel boos en wat doe je dan?

Mariëlle: Ik kan ontzettend boos worden van onrecht. Ik denk wij allemaal hier, daar zijn we
allemaal GroenLinkser voor. En ik kan nog bozer worden als wij in de raad de extreme en de
rechtse populisten dat nog gaan verdedigen ook. Dat het een goed idee is om de mensen
extra te gaan belasten of dat het een goed idee is om de sociale woningen te gaan
verminderen omdat het toch allemaal kansloze mensen zijn die daarin werken. Daar word ik
echt woedend van. En nu, ik voel het ook gewoon.

Senna: Ik durfde niet te zeggen ik zie het een beetje aan je. En nu het flauwe dilemma:
boulevard of het Zuiderstrand?

Mariëlle: Ja absoluut het Zuiderstrand. Vooral omdat dat dicht bij Natura2000 gebied is, dat
is onze achtertuin wat we goed moeten beschermen, wat we soms ook wel een beetje
vergeten. Dat we in zo'n mooie stad aan zo'n mooi natuurgebied wonen. Dus zeker, zeker
het Zuiderstrand.

Senna: nog zo'n topper, applaus voor Mariëlle!

-applaus-
Sena: en nummer drie, last but not least. Eerst filmpje en dan praten we met Vincent
Thepass.

Vincent op filmpje: Ik ben Vincent Thepass, kandidaat-lijsttrekker voor GroenLinks Den
Haag. Als lijsttrekker wil ik ervoor zorgen dat GroenLinks een nieuwe koers inslaat waarbij
wij de verbindende beweging worden die Den Haag zo hard nodig heeft en die links weer
op de kaart kan zetten.  Daarvoor moeten wij een betere afspiegeling worden van de stad,
het vertrouwen terugwinnen van die mensen die dat kwijt zijn geraakt en in alles wat we
doen die Haagse ongelijkheid bestrijden, want dat is de enige manier waarop we echt een
verschil kunnen maken. En dat wil ik samen met jullie doen. Daarom wil ik  bewoners en
leden betrekken bij alles wat we als GroenLinks doen. Ik ben er namelijk van overtuigd dat
als we ons ook buiten de gemeenteraad in de wijken en met de bewoners  weten te
organiseren, we veel meer kunnen bereiken. Heb je vragen? Ga naar mijn website
vincentthepass.nl en stem op mij voor een linkse, verbindende koers. Kom naar het debat,
18 september. Dankjewel.

Senna: Vincent!

Vincent: Yes

Senna: Er zijn best wel wat partijen in Den Haag. Je bent lijsttrekker, wordt je misschien.
Hoe ga jij je onderscheiden en hoe ga je je verhouden tot de andere partijen in Den Haag?

5



Transcriptie van GroenLinks Den Haag lijsttrekkersdebat 18 september 2021

Vincent: Nou ik denk dat GroenLinks zich sowieso onderscheidt met onze combinatie van
idealen. We geloven niet alleen in goede en rechtvaardige klimaatactie, maar ook in eerlijk
delen en een inclusieve stad. Dat is sowieso iets waarmee we ons onderscheiden. Waar ik
mij met GroenLinks in het bijzonder mee wil onderscheiden is ook met de manier waarop
wij ons in de stad organiseren. Ik denk dat wij als Den Haag en als gemeenteraad nog veel
meer uit onze politiek kunnen halen als we ons organiseren met de mensen in de wijken, als
we ook de mensen die door het beleid worden geraakt, ook als het bijvoorbeeld gaat om
armoedebeleid, dat we hen richting het stadhuis weten te organiseren. En daar ben ik nu
overigens ook mee bezig. Ik ben nu bijvoorbeeld  samen met de Haagse Stadspartij een
Haagse woonbeweging aan het opbouwen waarmee we ook de komende tijd de wijk
ingaan om samen met al die mensen die door de wooncrisis  geraakt worden ook samen
juist aan oplossingen te werken. En dat lijkt me een heel mooie manier waarop wij ons als
GroenLinks ook kunnen gaan onderscheiden.

Senna: Thank you. En wat is jouw slechtste eigenschap?

Vincent: Hoe lang hebben we? Ik denk dat ik, daar kunnen de andere kandidaten vast ook
over mee praten, daar heb ik veel mee samen gewerkt. Dat ik een vrij sterke mening kan
hebben en dat ik ook in de samenwerking met anderen heel gepassioneerd voor die mening
kan staan. En de uitdaging voor vandaag is dat ik niet heel lange speeches ga houden en
het ook een beetje beperkt zal houden. Dat zijn denk ik twee voorbeelden van het langere
lijstje.

Senna: Nou dat was best wel kort toch? Vond ik. Ja. Dan ook voor jou een flauw dilemma
en de laatste die ik uitkies is Plein versus Grote Markt.
Vincent: Ja, Grote Markt, daar hoef ik niet over na te denken.

Senna: Kijk. Applaus voor Vincent!

-applaus-

Senna: Jaha. Dat waren ze alledrie. Ik dacht kijken wat er gebeurt als ik even stil ben. Mijn
gevoel is dat er een vraag gaat komen. En jullie hebben toen jullie binnenkwamen vragen in
de box gedaan, die zijn gegrabbeld door de mensen die zich verstoppen achter die poster
en die hebben ze er volledig random eruit gehaald. En ik dacht wat wel leuk is, want hij gaat
nu even die vraag naar me toebrengen, is dat we even klappen maar dat er ook een gek
dansje bijkomt, gewoon voor mijn lol. Dus kom maar.

-applaus-

Senna: Ik vond hem nog niet heel goed, dus dat doen we zometeen iets beter. De vraag. Ik
heb twee vragen voor jullie, en er komen meer vragen, dus af en toe kijk ik even wie het
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wordt want dat ga ik eerlijk verdelen. Deze ga ik aan alledrie stellen en dan wil ik gewoon
alleen een naam. Ik begin even bij jou Arjen. Wie van jullie drie is de beste debater?

Arjen: Oeh. Ik vind Mariëlle in de raadsdebatten een hele goede debater.

Senna: Zo, duidelijk. En wat is jouw antwoord?

Mariëlle: Ja ik denk dat ik Arjen de beste debater vind van ons drieën.

Senna: Okay, en wat is jouw antwoord?

Vincent: Ik moet natuurlijk iemand anders noemen, dus dan zeg ik Mariëlle.

Senna: Oké. Ja, dat is interessant hè wat daar gebeurde. Ja, we letten allemaal op. Switch
ik even subtiel mijn kaartjes. De afgelopen periode is het in de Haagse politiek nogal
onrustig geweest. Heb ik zelf niet meegekregen als Leidenaar. Met verschillende
burgemeesters en wethouders die vertrokken. Hoe zorgen we ervoor dat dit niet meer
gebeurt en de rust terugkeert? Ik stel deze vraag aan Mariëlle en Vincent.

Mariëlle: God, ja nou… Hoe zorgen we dat de rust terugkeert? Ik denk dat dat in een grote
stad als Den Haag waar zo ontzettend veel gebeurt nog behoorlijk utopisch is. En zoveel
reuring in de stad is ook precies de reden dat we met z’n allen in de stad willen wonen. En
ik denk dat het vooral heel belangrijk is dat we als GroenLinksers altijd voor onze waarden
blijven staan. Dat is in ieder geval constructief, kritisch meewerken aan oplossingen voor de
stad. Dus ik denk dat we vooral bij onszelf moeten blijven. En dan kan er heel veel reuring
om ons heen gebeuren, maar een GroenLinkser zou in ieder geval moeten staan voor de
zaak.

Senna: en Vincent?

Vincent: Dit is inderdaad een moeilijke vraag, maar ik denk inderdaad dat we heel goed
kunnen inzoomen waar wij als GroenLinks zelf invloed op hebben. Ik denk als je kijkt naar
de vele integriteitsschandalen die er zijn geweest en veel grote problemen, dat er een groot
wantrouwen is in de politiek. Ik denk allereerst dat we als GroenLinks kritisch kunnen kijken,
dat we in alle keuzes die we maken ook juist de mensen die dat wantrouwen hebben, die
zich niet gehoord voelen dat we die voorop zetten in al onze keuzes. En daarnaast denk ik
ook, stel we gaan weer een college in, we gaan weer besturen, dan is natuurlijk de
uitdaging dat we juist ook op de ingewikkelde momenten, waarbij het in de onderlinge
relaties met het college moeilijk kan zijn dat we dan juist kritisch zijn richting onze
bestuurlijke collega’s. Want dat is het gewoon heel moeilijk om je soms uit te spreken, en
daar moeten we heel betrouwbaar in zijn. Die waardes van transparantie en openheid
richting de stad altijd nastreven. En dat is iets wat ik heel belangrijk vindt.
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Senna: Dankjewel en dat was de korte vraag tussendoor en dan gaan we naar het eerste
inhoudelijke blok. We gaan het over iets best belangrijks hebben: leiderschap. Dan vraag ik
jullie alledrie om hier even naar toe te komen. We hebben alle kandidaten gevraagd een
stelling te formuleren. Ik ga zo de stelling van Vincent, die is nu als eerste, even voorlezen.
Dan heb jij de kans om hem toe te lichten, te verdedigen, uit te leggen, toe te wijden. Er
komt een punt dan zeg ik: ‘Nu moet je stoppen’, of niet want dan ben je op tijd gestopt. En
dan ga ik aan Arjen en Mariëlle vragen hoe zij reageren. En jouw stelling is: ‘GroenLinks
moet zich minder laten leiden door de mensen die op ons stemmen en meer door de
mensen die geen stem hebben’. Aan jou het woord.

Vincent: Dankjewel. Den Haag is de meest gesegregeerde stad van Nederland en als
GroenLinks maken we daar helaas voor een deel ook onderdeel van uit. Die segregatie zie
je niet alleen terug in de concentratie van armoede in wijken of in de kansen achterstanden
waar jongeren van kleur mee te maken hebben, je ziet het ook terug in de mate van
vertrouwen in politiek in wijken als Laak en Moerwijk, waar 4 jaar geleden maar 30% van de
mensen gingen stemmen. En ik denk dat wij als GroenLinks in alles wat wij moeten doen
ons juist op die plekken moeten gaan organiseren. Dat we als Linkse partijen in een stad als
Den Haag, juist aan de mensen die zich niet gehoord voelen, en die de prijs betalen van die
ongelijkheid, die er zo sterk is, dat we ons met alles daar op moeten inzetten. Ik denk dat
we dat in de afgelopen jaren soms hebben gedaan, maar dat we dat nog veel structureler
kunnen doen en daarom wil ik deze stelling en deze keuze en koers hier vandaag op deze
manier aan jullie voorleggen. Dankjulliewel.

Senna: Dankjewel Vincent. Als jullie iets meer naar mij bewegen dan staan jullie ook
gewoon mooi met zijn drietjes op een rijtje. Dan mag jij nu even in het midden staan Arjen.
Ja top zo in het midden.

Arjen: Ja ik dacht dan sta ik in beeld.

Senna: Maakt niet uit. Dat hebben we misschien niet genoeg gedaan de afgelopen jaren
omschrijft Vincent. Zou je willen reageren op het verhaal van Vincent. Specifiek misschien
dat punt.

Arjen: Ja ik denk dat Vincent daar echt een heel goed punt maakt. We moeten als
GroenLinks we hebben echt de opgave om de verbinding met de mensen in de stad nog
beter te gaan maken. Maar wat ik lastig vind aan deze stelling, als ik dat ook mag
toevoegen. Ik denk dat mensen die GroenLinks stemmen dit ook vinden, dus dat in dat
opzicht niet zo spannende stelling is. Ik denk dat alle GroenLinksers vinden dat alle mensen
die geen stem hebben dat die door de mensen die GroenLinks vertegenwoordigen,
vertegenwoordigt moeten worden. Dus in dat opzicht denk ik, denk ik dat het heel erg in lijn
is met wat ik in ieder geval ook vindt.

Senna: Mariëlle
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Mariëlle: Ik denk dat we sowieso iedere GroenLinks stem nodig hebben die we kunnen
krijgen moeten gebruiken om zo groot mogelijk te worden om weer op te kunnen komen
voor de mensen die dat nodig hebben. Dus met name dat onderdeel, GroenLinks moet zich
minder laten leiden door mensen die al GroenLinks stemmen, ja daarvan denk ik ja we
hebben juist iedere stem heel hard nodig. En het wordt alleen maar van ons verwacht, we
verwachten het van onszelf en van elkaar dat we opkomen voor de mensen van wie de
stem niet goed wordt gehoord.

Senna: Ik ga het een beetje stelliger zeggen, ik hoor je een beetje zeggen, het is een valse
tegenstelling.

Vincent: Ik denk dat dit niet een valse tegenstelling is, het is natuurlijk ook, ik heb deze
week een tijdje nagedacht over welke ik in ging dienen en het leek me ook mooi om vooral
geen open deur in te trappen, daarom heb ik voor deze gekozen. Wat denk ik heel erg
belangrijk is, als Linkse partij in een stad als Den Haag je heel erg bewustzijn wie jezelf bent
en hoe je je verhoudt tot de stad. En ik denk wel, dat is het punt wat ik wil maken: dat we
natuurlijk zoveel mogelijk stemmen willen gaan halen bij de verkiezingen. Dat het super
belangrijk is dat we zoveel mogelijk mensen gaan bereiken, maar dat het juist voor de
langere termijn positie van Links. We weten hoe klein we zijn geworden bij de Tweede
Kamerverkiezingen, dat we alleen bestaansrecht hebben in deze stad als we zelf die
segregatie waar wij onderdeel van zijn weten te doorbreken. Dus ja kiezers zijn belangrijk,
onze eigen kiezers zijn belangrijk, maar juist als Linkse partij in een stad als Den Haag moet
je je ook heel bewustzijn wie er minder dicht bij jou staat. En daar moet je alle keuzes die je
maakt de prioriteit voor geven.

Senna: Dankjewel Vincent voor deze stelling. Ik ga even… ja applaus.. ook even naar jullie.
Wie zegt ik ben het eens met deze stelling, mag je even je arm omhoog doen. Dankjewel.
Dan gaan we door naar de tweede stelling. En *tromgeroffel* Dit wordt leuker en dan minder
leuk en misschien wordt het aan het einde weer leuker. Ik weet niet of dat gaat gebeuren.
Euhh, nee ik vind het heel leuk hoor jongens HAHA we gaan naar de stelling van Arjen. En
dat is, en daar geldt weer dezelfde procedure, ik lees hem voor, en dan mag Arjen
toelichten en dan krijgen we reactie van Vincent en Mariëlle. ‘GroenLinks moet alleen in het
volgende college stappen als de lokale lasten worden verhoogd en de opbrengsten daarvan
worden gebruikt om de sociale ongelijkheid te bestrijden en klimaatverandering aan te
pakken, aan jou het woord Arjen.

Arjen: Ja dankjewel Senna, ik denk dat er heel weinig mensen in deze zaal zijn die het niet
met deze stelling eens zijn. Maar dat is een beetje een vertekend beeld want we leven in
een hele rechtse stad en die rechtse stad gaat alleen nog maar rechtser worden als de
voortekenen ons niet bedriegen, dus wij vinden dat het heel goed uit te leggen is om van de
mensen in Benoordenhout en de vogelwijk een paar tientjes meer te vragen om ervoor te
kunnen zorgen dat de ooievaarspas blijft bestaan, dat we meer aan taalles kunnen doen.
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Dat we ook mensen met een kleine portemonnee financieel kunnen helpen bij het isoleren
van hun huis. Wij vinden dat allemaal normaal, alleen de meerderheid van de stad vindt dat
niet normaal. Wat daar nu nodig is, en nu kom ik op het onderdeel leiderschap, en daar ging
dit over, dat is een leider die bewezen heeft dat hij in deze hele moeilijke rechtse stad toch
deze GroenLinks waarden die ons echt raken, die echt keihard nodig zijn om die toch voor
elkaar te krijgen. En ik bewezen dat ik dat kan.

Senna: dankjewel. Ja, applaus.

Mariëlle: ja ik vind deze stelling, dit is een hele complexe stelling, waar je het met een aantal
dingen heel erg eens kans zijn en met een aantal dingen niet. Dus laat ik daar maar even
mee beginnen. Ik vind dat we onszelf hier echt enorm uitsluiten als serieuze coalitie partner
voor de volgende periode. Ik ben het volledig eens met dat we veel geld moeten besteden
aan het aanpakken van de klimaatverandering, en aan het bestrijden van sociale
ongelijkheid, maar door te zeggen de enige voorwaarde om in het college te stappen, is het
verhogen van de lokale lasten, vind ik echt te ver gaan. En dat komt ook omdat we met het
verhogen van de lokale lasten niet alleen maar de mensen in de vogelwijk treffen, maar juist
ook de mensen die in een periode dat een huis nog betaalbaar was een huis hebben
gekocht, en als we daar nu de WOZ waarde omhoog gooien, dan raken we heb veel meer
dan de mensen die in de vogelwijk wonen. Dus ik denk, dus ik zou er ook echt voor willen
pleiten dat we met elkaar toegaan naar maatwerk. Dus weer de mensen centraal stellen, en
maatwerk leveren, en kijken naar welke sterke schouders kunnen dan wel de zwaarste
lasten dragen. Dat blijft altijd een soort van dooddoener, maar ik denk wel dat we dat
maatwerk moeten gaan opzoeken.

Senna: even een doorvraag. Want Arjen zegt eigenlijk ongemakkelijke dingen zeggen, waar
mensen het niet altijd mee eens zijn, dat is ook leiderschap, en jij zegt vergeet de mensen
niet. En hoe weegt dat versus het soort leiderschap wat Arjen net uitlegt.

Mariëlle: Nou ik vind het ook leiderschap om niet van te voren, jezelf uit te sluiten van
onderhandelingen, we weten dat we in een rechtse stad leven, zegt Arjen net zelf ook hè, en
we weten ook dat die rechtse partijen echt totaal niet zitten te wachten op een lokale
lastenverhoging en ik denk dat soms de VVD niet perse ongelijk heeft als ze zeggen van, die
hele brede middengroep van mensen die 10-15 jaar geleden een huis heeft gekocht die
treffen we nou juist het meeste. Dus laten we nou ook met elkaar kijken, als echte leiders,
hoe we die lasten via maatwerk kunnen verhogen.

Senna: dankjewel, Vincent.

Vincent: Nou ik denk zelf ook dat leiderschap is dat het duidelijk is waar je voor staat. Dat
mensen die op een partij stemmen weten, okay als ik op GroenLinks stem dan weet ik dat
ze de ongelijkheid aanpakken en dan weet ik dat we voor klimaatrechtvaardigheid gaan,
dus vanuit die gedachte ben ik voorstander van deze stelling. En euhm wat we hier volgens
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mij uit moeten halen is, is dat besturen geen doel is op zich. Het is een middel om zoveel
mogelijk macht te hebben om jouw idealen te verwezenlijken en dat moet voor mensen op
een hele herkenbare manier gedaan worden. Wat ik wel wil zeggen over dat punt met die
lokale lasten, ik denk dat we heel erg moeten oppassen als GroenLinks om met een
boodschap te stad in te gaan met we willen de lasten hoger maken. Juist mensen die zich
rondom de armoede grens begeven, juist mensen die moeilijk het einde van de maand
halen, die zitten daar niet alleen omdat ze te weinig verdienen, die zitten daar ook omdat ze
te hoge energiekosten hebben, omdat ze niet goed geïsoleerde huizen hebben. Die zitten
daar ook in omdat de zorgkosten te hoog zijn. En ook als je kijkt naar de gemeentelijke
zorgverzekering van minima is het gewoon best wel duur om rond te komen. Dus laten we
als GroenLinks wel voorkomen dat wij met de boodschap ‘wij willen hogere lasten’ de stad
ingaan. Laten we vooral alles formuleren vanuit de leefwereld van mensen die het het
moeilijkste hebben. Want dan kunnen we echt die brede beweging opbouwen en het
vertrouwen van mensen terugwinnen.

Senna: dankjewel. Arjen ik geef jou het laatste woord over je stelling, maar ik ga even heel
stellig zeggen, niet helemaal accuraat samenvattend, Ik hoor jou zeggen, ik ben het
helemaal eens met de inhoud, maar ik vind de politieke strategie daarachter vind ik niet juist
en ik vind dat je daarmee mensen die ook onder, waar we ook naar moeten luisteren, dat
we die kunnen vervreemden. En dat we dan ook vergeten wat hun problemen zijn.

Arjen: ja ja ik vind dat hele waardevolle toevoegingen van mijn beide opponenten, dank
daarvoor. Even een heel klein beetje context, we hebben in Den Haag de allerlaagste
woonlasten van Nederland, terwijl we in een van de mooiste steden met het mooiste
culturele aanbod, met prachtige pleinen wonen ook van heel Nederland. En we hebben een
heel ruimhartig kwijtscheldingsbeleid, als je het niet je onroerende zaakbelasting, dan kom
je in aanmerking voor kwijtschelding. En ik denk dat we gewoon duidelijk moeten zijn, ook
naar onze rechtse opponenten, dat als we er niet in slagen enkele tientallen miljoenen
euro’s extra binnen te gaan halen met de OZB we op een heleboel onderdelen financieel
gewoon door de ondergrens zakken, en dat is denk ik wel de boodschap waar we de
verkiezingen mee in moeten.

Senna: dankjewel, applaus voor Arjen. Ja heel goed, en dan even niet voor de beamer,
maar voor de camera. Derde stelling... *tromgeroffel* hij is nog een beetje leuk toch. De
stelling van Mariëlle luidt: GroenLinks Den Haag is wel eens toe aan een vrouwelijke
lijsttrekker. The floor is yours.

Mariëlle: ja, ja dat is natuurlijk een makkelijk inkoppertje als je de enige vrouwelijke
kandidaat bent. Maar ik denk ook dat het van leiderschap getuigd als je juist ook gebruik
maakt van je eigen kwaliteiten, en van je unieke positie. Ik denk dat we in de afgelopen
15-20 jaar één keer een vrouwelijke lijsttrekker gehad, daarom zeg ik het is echt wel weer
eens tijd dat dat gebeurd. Niet alleen om het vrouwelijk leiderschap, maar ook 50% van
deze stad is vrouw en we hebben met z’n allen een boegbeeld nodig, maar ook een
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rolmodel waar de vrouwen en de meiden in deze stad zich aan kunnen spiegelen. En als
laatste en dat is ook wel eentje die jullie allemaal zal overtuigen, we hebben een flink aantal
partijen die in de raad zitten, die nu al, zoals Arjen zegt via Noord-Koreaanse verkiezingen
hun lijsttrekker hebben gekozen, en dat zijn allemaal mannen. dus alleen daarom al zou
GroenLinks moeten kiezen voor een vrouwelijke lijsttrekker om zich te onderscheiden van
de rest.

Senna: nou Arjen zeg het eens.

Arjen: ja nee sympathieke stelling. Nee mijn voorganger was een vrouw, de fractievoorzitter
daarvoor was ook een vrouw, de huidige fractie waar ik en Mariëlle inzitten is de
meerderheid een vrouw. Ik denk dat we als GroenLinks als het gaat om gendergelijkheid
echt een heel goed trackrecord hebben, waar we ons niet voor hoeven te schamen richting
de stad. En ik denk dat voor mensen in de stad kwaliteit uiteindelijk het belangrijkste is en
of dat nou een man of een vrouw is, dat is dan minder relevant.

Senna: ik voel iets in de zaal, maar ik ga het gewoon even laten. Dankjewel Arjen. Wat is
jouw reactie op de stelling Vincent.

Vincent: ja ik kan denk ik gaan inpakken, want als je naar deze stelling geïsoleerd kijkt ben
ik voor, maar volgens mij is het belangrijk om naar de achterliggende gedachte van de
stelling te kijken. Dat gaat over gelijke kansen, over representatie, over mensen die niet
goed gehoord worden door mensen in de politiek dat je die een stem geeft. Dat is ook iets
waar ik me heel erg voor wil inzetten. Dat zie ik echt als een van de grote opdrachten van
GroenLinks. En dat gaat inderdaad over representatie van vrouwen, ook over vrouwen van
kleur denk ik in het bijzonder. Bij GroenLinks nog meer representatie kunnen krijgen. En ook
over, laten we zeggen buiten de poppetjes van de gemeenteraad, ook over hoe we ons in
de stad organiseren. Want het voordeel van een vrouw op de goede plek hebben is dat je
dat perspectief van degene meeneemt, maar we moeten heel veel perspectieven
meenemen voor alles wat we doen in de wijk gaan ophalen. En dan denk ik bijvoorbeeld
ook aan arbeidsmigranten, aan statushouders aan jongeren in de jeugdzorg. Die je eigenlijk
ook allemaal een plekje in de gemeentepolitiek wil geven. Dat is denk ik de kern van
representatie en inclusie, en dat is iets waar ik mij heel erg voor wil inzetten.

Senna: dankjewel Vincent. Ik geef jou het slotwoord Mariëlle. Maar dan toch even de vraag,
want je gaf het zelf ook aan in je pitch, in dat politieke landschap met heel veel heren dan
tegenover je als je ook gekozen wordt. Hoe ga je die kracht dan gebruiken? Hoe ziet dat
eruit?

Mariëlle: ik denk vrouwelijk leiderschap ook in zich heeft dat je empathie toont en dat je
luistert naar wat er nodig is. En dat je ook een bepaalt gevoel hebt voor wat er aan de
onderstroom is. En ik denk dat dat met name een vrouwelijke kwaliteit is. En als ik nou mag
reageren op die stelling of op de reactie van de heren, ja 50% van al die verschillende
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groepen in de stad is ook vrouw en ook daar zou je weer een boegbeeld voor willen zijn, en
natuurlijk zijn we inderdaad in de meerderheid. Ik zie Serpil hier zo voor me zitten, als vrouw
in de meerderheid in de huidige fractie en dat is super tof. Maar, we hebben geen vrouwelijk
boegbeeld op dit moment. En ik denk echt de stad en dat GroenLinks dat nodig heeft.

Senna: duidelijk, dankjewel. Applaus! Ik was dus vergeten te stemmen tijdens de stelling
van Arjen. En nu denk ik, ga ik dan stemmen op de derde stelling, zonder dat we de tweede
hebben gedaan. Euh wat denken jullie? Let it go zegt Serpil, let it go. Dat was ronde
nummer 1 leiderschap. Dankjewel! Ik kan jullie vertellen het is heel fijn om Serpil op de
eerste rij te hebben. Zij geeft me ook zo’n gezicht af en toe, van Senna dit gaat niet goed.
Okay we zitten er lekker in. En ik zei het net aan het begin. We hebben superlatieven,
prachtige kandidaten, en ik vind het super mooi, de idealen zijn eigenlijk hetzelfde, maar ik
zie wel verschillende accenten, dus er is echt wat te kiezen. En kiezen daar gaat ook de
tweede ronde over. Maar voordat we dat doen hebben we weer twee vragen van jullie die
jullie hebben ingevuld. En dit keer wil ik een beter dansje. *applaus*. Wel iets beter toch.
Arjen, wie is je politieke voorbeeld?

Arjen: Ik denk dat Bram van Ojik mijn politieke voorbeeld is, hij heeft natuurlijk heel lang in
Den Haag gewoond. Ik kan me herinneren dat toen de bomen aan de Laan van
Meerdervoort dreigden gekapt te worden, hij woonde daar vlakbij, was hij altijd bereid en
bereikbaar om daar samen met ons tegen te demonstreren en zichtbaar te zijn. En wat ik
mooi vind aan Bram is dat hij  vanuit zijn introverte persoonlijkheid , wat hij toch een beetje
heeft, toch een hele inspirerende leider is.

Senna: mooi, heel mooi. Ik weet niet of ik het mag vertellen, maar ik ga het gewoon doen.
We hebben hier wel eens, in het geheim, met de PVDA fractie vergaderd hier, letterlijk hier.
En dat is wel grappig, want heel veel mensen noemden Bram van Ojik. Hij is de
lievelingspoliticus van iedereen. Dat is echt het best bewaarde geheim. Vincent.

Vincent: het is een beetje een generatiekloof, maar ik zeg dan Bernie Sanders. Ik vind het
superinspirerend van Bernie dat hij met een nieuw en groot verhaal waarin hij verschillende
groepen aan elkaar wist te verbinden en de mensonterende ongelijkheid in de VS wist te
benoemen en daar een hele grote politieke beweging mee wist op de bouwen. en dat die
net  niet bij de democraten wist te winnen. Dat vond ik heel jammer. als ik zou moeten
kiezen op wie zou ik willen lijken, dan zou het Bernie zijn *applaus*

Senna: Ja Mariëlle, nu ga ik jou een vraag stellen en dan denk je “waarom kreeg ik niet die
ene leuke vraag”. Hoe lang duurt het nog voordat de grote marktstraat een fietspad is.

Mariëlle: De grote marktstraat is al een fietspad.

Senna: wat staat hier?
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Arjen: Hoe lang duurt het nog voordat de Grote Marktstraat een echt fietspad is?

Senna: een echt fietspad

Mariëlle: Wat mij betreft wachten we daar niet al te lang meer mee. Ik denk dat het een heel
groot lokaal probleem is, die Grote Marktstraat. Waar mensen veel te hard fietsen, en
rücksichtslos oversteken. Ik zou zeggen, laten we in ieder geval duidelijk maken dat het een
fietspad is en in de tussentijd kijken naar een beter alternatief wat zo autovrij mogelijk is.

Senna: Arjen, jij had de vraag zo goed voorgelezen, wat is jouw antwoord?

Arjen: Dit is een vraagstuk waar we in de raad veel te vaak over vergaderen en ondertussen
gebeurt er helemaal niks. Waar wij als GroenLinks voor staan is dat de Gedempte Gracht,
de straat achter de Grote Markt, acher de Bijenkorf, dat daar nu eindelijk de geparkeerde
auto’s verdwijnen zodat er veel meer ruimte komt om daar een heel mooi fietspad aan te
leggen met bomen en bankjes. Ik denk dat het probleem zich dan vanzelf gaat oplossen
omdat mensen dan vanzelf een andere route kiezen.

Senna: van wie uit het publiek was deze vraag? Ben je tevreden met het antwoord?

Senna: oke, die is voor op de borrel.

Senna: We gaan door naar de volgende, in de intro had ik flauwe dilemma’s, maar nu
hebben we inhoudelijke dilemma’s. Want we hebben verschillende leiderstijlen waar we uit
kunnen kiezen, en politiek is ook kiezen. Kijk, een debat met mensen van dezelfde partij is
een beetje saai, want over het programma ben je het eens in de kern. Het gaat om
accenten. Dat betekent dat we de mensen op de stip gaan zetten en zeggen kies maar. Drie
moeilijke dingen en je mag er maar één. Dat is deze ronde. Inhoudelijke dilemma’s.

Senna: drie kleuren, voor de mensen die dat niet kunnen zien, we hebben een groene
stelling die ik zo ga voorlezen. We hebben een blauwe stelling en een rode stelling. Jullie
mogen even nadenken, ik lees ze voor. Aan de kandidaten, laat de bordjes zien, mooi in
elkaar geknutseld  door de organisatie. En je mag er maar 1tje kiezen.

Senna: “Het hele centrum wordt een autoluwe zone waar voetgangers en fietsers zich
makkelijk en veilig kunnen verplaatsen.” Dat is de groene stelling.

Senna: De blauwe stelling: “De “postzegelgebiedjes” in bestaande wijken willen we
beschermen door daar geen extra bebouwing toe te staan.”

Senna: Dan de rode stelling: “Starterswoningen mogen niet meer worden opgekocht door
investeerders die ze voor veel geld verhuren of doorverkopen.”

Senna: Ik ga naar de kandidaten, u moet kiezen. U heeft nog 10, 9,8,7,6,5,4,3,2,1.

14



Transcriptie van GroenLinks Den Haag lijsttrekkersdebat 18 september 2021

Senna: Even bij elkaar kijken, even voor de mensen achter de paal zitten. Vincent heeft
rood, Mariëlle heeft rood en Arjen heeft als enige groen. Waarom heeft u de groene stelling
gekozen?

Arjen: het is natuurlijk een duivels dilemma, maar ik kies hier nu de groene omdat we als
groenlinks, toen we de vorige keer in het college zate, hebben we ervoor gezorgd dat een
heel deel van het centrum autovrij is. Dat was een hele strijd. Ik denk dat nu het moment is,
nu iedereen heeft gezien hoe fantastisch dat is, dat niemand het raar vindt dat je in een deel
van het centrum niet met de auto mag komen, dat het nu tijd is om datgebied veel verder
uit te gaan breiden waardoor de kwaliteit van het hele centrumgebied omhoog gaat en dat
we een veel aantrekkelijker stad worden.

Senna: Tussen welke twijfelde je.

Arjen: Ik denk dat de blauwe stelling mij het minst aantrekt.

Senna: We hebben de preferentie van Arjen.

Senna: Jij was als laatste, je was aan het wegen en toen was het toch rood. Waarom

Mariëlle: ik twijfelde tussen de rode en de blauwe stelling. De blauwe stelling is ook wel heel
erg hard nodig dat we dat gaan doen, omdat de postzegelgebiedjes in de stad ontzettend
hard nodig zijn voor de waterberging en ik denk dat we ook heel veel extra woningen nodig
hebben in de stad, maar dat kunnen we doen op andere plekken. Ik denk dat we die
postzegelgebiedjes echt moeten bewaren voor groen en waterberging, tegengaan van
hittestress. Daarom dacht ik “oh.. zal ik blauw, zal ik rood”, maar uiteindelijk is het toch rood
geworden. We krijgen volgend jaar als het goed is opkoopbescherming.

Senna: ik snap wel waarom men zei dat ze een goede debater was. ze heeft net al twee
punten gemaakt , nu mag ze nog een punt. Chapeau, ga door.

Mariëlle: dat is ook leiderschap. Die betaalbare woningen, daar heb ik afgelopen jaar, 2 jaar,
in de raad een voorstel voor ingediend om die te beschermen tegen verkamering en
opsplitsing. Ik denk inderdaad dat we verder moeten gaan en een opkoopbescherming
moeten organiseren voor die groepen zodat de koopstarter meer kan op de woningmarkt.
Er is echt veel meer nodig om de wooncrisis op te lossen en de volkshuisvesting op de rit te
krijgen, maar dit zou een van de goede punten zijn.

Senna: jij was heel duidelijk, de eerste, meteen gekozen en het was rood. Waarom?

Vincent: ja, ik vond het eerlijk gezegd niet de moeilijkste afweging omdat we een wooncrisis
hebben, we hebben woningnood. Zoveel mensen worden daardoor geraakt. Ik ben politiek
econoom. Dan kijk je naar de economie en de belangen in de economische systemen. Wat
je ziet, sinds de jaren 80 is het steeds makkelijk geworden om woningen op te kopen voor
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winst. Het woonrecht is steeds verder afgebrokkeld. Ik vind het een van de grootste
uitdagingen voor de komende jaren. Met de toevoeging daarbij dat als het specifiek over
starterswoningen gaat. Ik vind het een heel groot probleem dat jongeren steeds langer thuis
wonen omdat ze geen betaalbare woningen kunnen vinden in hun eigen stad. Dat vind ik
best wel tragisch en dat moeten we tegengaan.

Senna: dankjewel, applaus *applaus*

Senna: gaan we door naar ronde 2.

Senna: Drie stellingen, daar gaan we weer. De groene stelling: ”We willen meer Haagse
inwoners betrekken bij het maken van plannen voor de stad. Daarom zetten we meer
burgerberaden op.”

Senna: De blauwe stelling: ”We houden de Haagse bed-bad-broodvoorziening open. ”

Senna: De rode stelling ”Op alle geschikte daken van Den Haag liggen in 2030
zonnepanelen en zonnecollectoren.”

Senna: Ik zie twee kandidaten met een bordje, we hebben drie keer blauw. Wat een
eensgezindheid, dat is een applausje waard. Ik begin met jou Mariëlle. Waarom heb jij
blauw?

Mariëlle: Het allerliefste wil je dat het helemaal niet nodig is en dat iedereen een dak boven
zijn hoofd kan krijgen. En dat we ook een haags stadsbestuur hebben wat de GroenLinks
waarde omarmt dat iedereen  een woning verdient, ook vluchtelingen en statushouders.
iedereen die het nodig heeft, maar het helaas nog nodig. Ik vind het allerbelangrijkste, dat
we eerlijk zijn tegenover de stad en iedereen die dat nodig heeft. Een bed, een bad en
brood verstrekken.

Senna: heel duidelijk, wat een vreselijk woord trouwens. Vincent

Vincent: Ik had deze keuze ook snel gemaakt, het gaat natuurlijk over mensen zonder
papieren. Voor mij is een heel fundamenteel principe: geen mens is illegaal. Vanuit de
gedachte dat we allemaal onze mensenrechten hebben en dat we als gemeente ook
eigenlijk, ondanks wat landelijke regels ons voorschrijven, altijd de mensenrechten moeten
verdedigen. Dus heel erg voor. Daarnaast denk ik dat er ook andere aandachtspunten
kunnen zijn voor deze groep als het gaat om het recht en de toegang tot zorg. Ik vind het
erg belangrijk. Een samenwerking die we als GroenLinks aan kunnen gaan om deze groep
te bereiken is denk ik de FNV, de vakbond. Je ziet dat veel mensen zonder document in
precaire beroepen terechtkomen, die bijvoorbeeld bezorgen bij deliveroo of Ubereats. Ik
denk dat we goed moet kijken hoe we deze groep zelf kunnen bereiken om deze problemen
beter in beeld te brengen. Ik weet zeker dat er nog meer is dat we voor hen kunnen doen.

Senna: duidelijk, dankjewel. Arjen
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Arjen: In aanvulling op Mariëlle en Vincent, ik denk dat dankzij GroenLinks, en daar mogen
we best trots op zijn, heel veel extra geld is gegaan naar maatschappelijke opvang. Dus we
hebben een goede bed-bad-brood en een begeleidingsvoorziening want daar heeft
wethouder Bert van Alphen voor gezorgd. Dat de mensen ook dagbesteding krijgen, dat er
perspectief geboden wordt, dat wordt gekeken wat de mogelijkheden zijn om je verder te
ontwikkelen. Ook richting de arbeidsmarkt, is het niet in Nederland, dan waar je vandaan
komt. Ik denk dat we daar echt heel trots op mogen zijn. Het zou onbestaanbaar zijn als we
dat kwijt zouden raken.

Senna: heel duidelijk, dankjewel.

Senna: Dan gaan we door naar ronde 3, we kennen de drill.

Senna: De groene stelling: ”Voor iedere nieuwe Hagenaar planten we een boom, door dit te
doen komen er de komende periode tienduizend bomen bij. ”

Senna: De blauwe stelling: ”We omarmen het idee van een basisinkomen. We starten pilots,
waarmee we onderzoeken welke manier het beste bij Den Haag past. ”

Senna: Dan rood: ”We willen dat de gemeente alleen zaken doet met duurzame organisaties
die goede werkgevers zijn. Waar mogelijk, werken we met Haagse ondernemers.”

Senna: Ik ga naar de kandidaten, is er een keuze gemaakt? Arjen heeft groen, Mariëlle heeft
blauw en Vincent heeft ook blauw. Dan begin ik bij jou Vincent.

Vincent: ik heb een seconde getwijfeld over groen of blauw want bomen en groen zijn heel
belangrijk, maar het basisinkomen vind ik een heel mooi woord. Een heel mooi idee om over
te praten. Ik denk dat we in de afgelopen decennia hebben gezien dat juist mensen in
armoede, dat die door regeldruk en door een wantrouwende overheid steeds meer in een
stigma terecht zijn gekomen. Ik denk dat een basisinkomen heel interessant kan zijn, om
daarmee te experimenteren. Om te kijken of we hen daarmee beter kunnen helpen. Waar ik
wel aan toevoeg, ook weer als politiek econoom, dat er wel heel veel belangrijke
randvoorwaarden en randdiscussies zijn waar we heel erg rekening mee moeten houden.
Dus ook bijvoorbeeld wat betekent dit voor werknemers en hun onderhandelingspositie;
wat betekent dit voor huizenprijzen; er zijn heel veel factoren waar je ook rekening mee
moet houden. Maar ik vind dit wel een heel interessant iets om als GroenLinks ons voor uit
te spreken.

Senna: Dankjewel. Ja, je krijgt zelfs spontaan applaus. Arjen, jij hebt een andere kleur.
Vertel.

Arjen: Ja, Den Haag is al de drukstbevolkste stad van Nederland en we gaan nog alleen
maar groeien. En bomen zijn daarbij ontzettend belangrijk. Bomen zorgen ervoor dat de
lucht schoon blijft; dat mensen groen zien; mensen worden gelukkig van bomen; bomen
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houden water vast. Dus we moeten echt ons stinkende best om meer bomen te krijgen in
de stad. Ik heb daar zelf een plan voor mogen indienen in de gemeenteraad. Dat is
aangenomen, waardoor iedereen in de stad Den Haag in de zomer een boom mocht
aanvragen. Daardoor komen er 1400 bomen bij. Die worden de komende maanden geplant.
Dat is al een beginnetje van de 10.000. Dit moeten we de volgende collegeperiode
doorzetten, er moeten veel meer bomen bij.

Senna: Dankjewel, ook voor jou applaus. Dan het laatste woord—jij had ook blauw,
Mariëlle.

Mariëlle: Ja, ik had ook blauw. En ik denk dat wat Vincent noemde, de risico's en de
randvoorwaarden voor een basisinkomen is precies de reden waarom we een pilot zouden
moeten doen in Den Haag. Ik denk ook, dat Den Haag, de stad van Vrede en Recht ook
precies de goede stad is om dat uit te proberen. Zeker als je kijkt naar de segregatie in de
stad. We zien ook dat schulden en armoede enorm veel stress veroorzaken bij mensen en
dat is precies de reden waarom mensen ook moeilijker mee kunnen komen in de Haagse
samenleving. Ik denk dat als we een pilot basisinkomen starten dat we daar ook heel veel
als stad ook heel veel baat bij kunnen hebben omdat deze mensen ook beter mee zouden
kunnen doen. En daar gaat de stad alleen maar beter van worden.

Senna: Jullie hebben gewoon allemaal spontaan applaus gekregen, zo. Ik sta heel vaak in
zaaltjes, dat gebeurt echt vaak gewoon helemaal niet. Laatste ronde in de dilemma's. Ik
vind dat het eigenlijk best wel goed gaat, dus we gaan het wat spannender maken. Dus kijk
ze allemaal even indringend aan.

Senna: Ronde vier, de groene stelling: “Het aanbod van menstruatieproducten op toiletten
bij de gemeente maken we structureel en breiden we uit, bijvoorbeeld naar scholen en
cultuur- en sportclubs.”

Senna: De blauwe stelling: “In het aanbod van zorg en hulp moeten we rekening houden
met culturele verschillen. We gaan zorgen voor duidelijke informatie in verschillende talen.”

En dan de rode stelling: “De privacy van burger mag niet zomaar worden opgegeven.
Camera's mogen alleen ingezet worden als tijdelijke maatregel voor specifieke problemen in
een bepaalde buurt of wijk.”

Ik ga naar de kandidaten en we hebben drie verschillende kleuren! Oh! We gaan dat even
tegen elkaar uitspelen, kom maar door. Arjen, jij mag beginnen. Vertel, waarom groen?

Arjen: Ja, omdat menstruatieproducten voor heel veel vrouwen in deze stad echt een
kostenpost zijn waar men tegenaan hikt. We hebben als GroenLinksfractie hierin mooie
successen geboekt. In de voedselpakketten en ook op de toiletten in het stadhuis kunnen
vrouwen gratis menstruatieproducten krijgen. Alleen het is heel belangrijk dat we dat verder
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uitbreiden. Het is natuurlijk ook een onderwerp een soort van schaamte voor bestaat. Als je
je dit als vrouw niet kunt permitteren. Wat betekent dat meisjes niet naar school gaan, dat
vrouwen niet naar hun werk kunnen. Het is echt een maatschappelijk schandaal dat dat
voorkomt in deze stad. En door het laagdrempelig op meerdere plekken op toiletten aan te
bieden kunnen we daar een heel klein beetje bij helpen.

Senna: dankjewel Arjen. Ja, je krijgt ook heel terecht applaus. Mijn vraag aan jou is:
Waarom is dat belangrijker dan de bescherming van privacy van burgers?

Arjen: Privacy van burgers vind ik ook ontzettend belangrijk. Daar heb ik me ook heel erg
voor ingezet. We hebben veel te veel camera's in onze stad. Maar dit raakt echt het kunnen
meedoen van vrouwen in de samenleving. En door zoiets banaals één keer in de maand een
aantal dagen niet naar school kunnen, bijvoorbeeld. Dat vergroot de verschillen in deze
stad. Ik vind dat we dat niet in Den Haag moeten tolereren.

Senna: Dankjewel. Mariëlle, vertel.

Mariëlle: Daar ben ik het natuurlijk heel erg mee eens. Mijn keuze voor rood was omdat we
die menstruatieproducten, dat hebben we ook al wel gerealiseerd als fractie in de afgelopen
periode, om dat meer beschikbaar te stellen. Maar de privacy van burgers—en het is niet
alleen de privacy van burgers, het gaat ook over het hele idee erachter: dat we
cameratoezicht nodig hebben huftergedrag tegen te gaan—het is echt een signaal van een
rechtse stad. Waarbij met name aan symptoombestrijding wordt gedaan en niet de
problemen bij de oorzaak worden aangepakt. Dat is voor mij een dubbele reden om met
name voor deze stelling te zijn. Omdat we dat eigenlijk als GroenLinks ook altijd moeten
blijven bestrijden.

Senna: OK, heel duidelijk, dankjewel. En ook voor jou weer applaus. Jongens jullie zijn zo
goed bezig. Echt trots op jullie. Aan jou de vraag: ik hoor jou zeggen, je moet symptomen
niet bestrijden. Dus er gaat iets veel groters achter schuil. Ik kan me voorstellen dat, op het
moment dat heel veel mensen geen toegang hebben tot voorzieningen en niet hun recht
kunnen halen of toegang hebben tot besluitvorming, je ook iets heel heftigs uitsluit. Waarom
is dan nog steeds die privacy voor die burger belangrijker dan het toegang geven van
mensen die bijvoorbeeld een andere taal spreken of laaggeletterd zijn. Waarom kies je dan
nog steeds voor rood versus blauw?

Mariëlle: Dat is natuurlijk ook erg belangrijk, maar ik denk dat dat besloten ligt in de stelling.
Omdat het niet alleen maar over de privacy van de burger gaat, maar ook over het hele idee
erachter. En een voorbeeld is de afvalproblematiek op straat. Waarbij er wordt geroepen:
"Er moeten camera's komen bij de ORACs, want dan zullen we de hufters die bijplaatsingen
doen wel eventjes aanpakken." Punt één, is dat eigenlijk helemaal niet eens mogelijk. Want
dan zou er dus iemand de hele dag achter een heleboel beeldschermpjes moeten gaan
zitten om in de gaten te houden dat er iemand bijplaatsingen doet. Maar ten tweede komt
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die overlast bij de afvalbakken vooral door de overbewoning. En dat moeten we aanpakken.
We moeten aanpakken dat mensen hun afval nergens kwijt kunnen omdat ze met zijn
veertigen als arbeidsmigranten op één etage zitten. En dat bedoel ik met name de
problemen bij de bron moet aanpakken. En dat doe je dus ook door mensen voor te lichten
in hun eigenlijk taal en rekening te houden…

Senna: Ah, nee, zo kan ik het ook alles wel oplossen. We vinden ze allemaal alle drie, maar
goed geprobeerd. We gaan naar Vincent, jij had de blauwe stelling. Vertel.

Vincent: Ja ik moet toegeven dat ik dit wel de ingewikkeldste stelling vond om een keuze te
maken, maar ik maak deze keuze toch vol overtuiging. Omdat ik denk dat toegang tot zorg
een mensenrecht en juist in een stad als Den Haag, waar meer dan de helft van de mensen
een migratieachtergrond heeft, waarin we meer dan 150 culturen hebben, is
cultuursensitieve zorg gewoon heel belangrijk. Ik heb ook wel in het bijzonder een
persoonlijke band met dit onderwerp, omdat ik in de afgelopen jaren heel veel met IDHEM
samen heb gewerkt. Dat is een organisatie die opkomt voor de rechten van
arbeidsmigranten. Die ook hun belangen behartigt richting de gemeente. Via hen heb ik ook
wel een hoop verhalen gehoord over arbeidsmigranten die inderdaad niet de Nederlandse
taal spreken, die heel vervelende ziekten hebben en die gewoon niet in het ziekenhuis goed
geholpen konden worden. Dus ik vind het een heel fundamenteel punt daarom. Doet niks af
aan de andere twee stellingen, maar dit is wel iets wat ik heel belangrijk vind en waarvoor ik
me graag in wil zetten.

Senna: duidelijk. En dan ook aan jou de vraag, want je ze ik twijfelde, waarom is dit dan
belangrijker dan ervoor zorgen dat ook meisjes die bijvoorbeeld ook onder deze doelgroep
vallen omdat zij op straat wonen met hun ouders of op een andere manier geen toegang
hebben tot producten, niet naar school kunnen, niet functioneren, en die de
menstruatieproducten enorm nodig hebben. Waarom kies je dan alsnog voor de blauwe en
niet voor één van de andere.

Vincent: Dat is ook eigenlijk een keuze die je niet mag maken. Ik denk dat dit vooral weer
bewijst dat je je heel bewust van moet zijn dat je als man andere keuzes maakt als vrouwen.
Ik vind het allebei erg belangrijke onderwerpen. Ik heb voor blauw gekozen omdat het het
meeste in mij los maakt, omdat ik er de afgelopen jaren op heb gewerkt. En natuurlijk is het
aanpakken van menstruatiearmoede superbelangrijk.

Senna: Dankjewel en applaus voor de drie kandidaten. Soms dan denk ik: ach, het is zo fijn
om GroenLinkser te zijn. Dan heb je drie mooie mensen die met het zweet op hun hoofd
moeten kiezen tussen drie dilemma's; niet kunnen kiezen; braaf wel kiezen. Het gaan zitten
verdedigen, maar eigenlijk de andere dingen ook willen. En soms denk ik: oh, wat hebben
we toch veel idealen. Maar gelukkig hebben we ook geweldige mensen die daarvoor willen
knokken. Ze hebben dit heel goed doorstaan, de drie kandidaten. Applaus! Jullie mogen
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ook even weer gaan zitten. We gaan zometeen richting de slotpleidooien, kan je even
ademhalen, ik hoop dat er ook een glas water ligt.

Senna: Weet je, ik dacht we gaan niet nog een keer een flauw dansje doen na dat geroffel.
Dus we gaan nog een ronde vragen doen, maar dit keer ga ik iets flauws van jullie vragen.
Ja ja ja. Ik heb anderhalf jaar thuis gezeten met Zoom. Alle craziness moet er een beetje uit.
Dus wat we gaan doen met deze zaal, is we gaan een wave doen. Ja, dat is hartstikke leuk,
toen we konden lachen toen hij een dansje moest doen. Er zijn een paar mensen die me
aankijken en denken: Oh Senna, doe je dat nu ook als politicus. Ja, dat doen we gewoon.
We beginnen bij de eerste rij.

Senna: Ja, kom maar door met dat flauwe roffeltje. Ja, naar achter, en terug, woohoo,
applaus voor jezelf. Ja, dan kom jij hem brengen, ja ja, zo gaat dat. En dan gaan we naar de
laatste twee vragen. En, ok dan begin ik met die, sorry, dit vraagt wat van mijn
coördinatievermogen mensen. Ik heb hier een hele mooie vraag, die ga ik aan jullie alledrie
stellen en ik hoop dat jullie het antwoord kort houden. En de vraag is; dat iemand graag zou
willen weten, dat de kandidaten, als ze vandaag niet worden gekozen, wel beschikbaar zijn
voor een verkiesbare plek op de lijst? Ik geef jullie even tijd om na te denken, ik hoor
ooooooeeeeh. Ja, ik ga bij jou beginnen Arjen.

Arjen: ja, dit is best wel een dilemma voor mij geweest ook, want ik wil me heel graag, heel
graag inzetten voor GroenLinks, en voor de stad, maar ik was natuurlijk de vorige keer
lijsttrekker, en toen hebben we de grootste verkiezingsoverwinning ooit gehaald onder mijn
leiding, dus ik denk dat het voor mezelf niet en voor de nieuwe lijsttrekker geen goed idee is
als ik dan ook nog in de fractie ga zitten. Dus mocht ik geen lijsttrekker worden, wat ik heel
echt heel jammer zou vinden, dan ga ik op een manier doorwerken aan mijn idealen voor de
stad Den Haag. Dat kan ik in ieder geval wel beloven.

Senna: dank voor je eerlijke antwoord. Dan ga ik naar jou toe.

Mariëlle: Ja, dankjewel. Dat is inderdaad een hele goede vraag. Ik heb twee
sollicitatiebrieven gestuurd naar de sollicitatiecommissie in mei. Eentje voor het
lijsttrekkersschap en eentje voor het raadslidmaatschap. Ik heb de afgelopen vier jaar met
ontzettend veel, of afgelopen drie en een half, we zijn gelukkig nog niet klaar, we kunnen
nog een paar maanden. Met ontzettend veel plezier en energie voor GroenLinks in de raad
gezeten. En jullie ook allemaal vertegenwoordigd. Ik denk dat als ik geen lijsttrekker word,
dan wil ik nog steeds heel graag door. Of wel als nummer 2 van Arjen, of wel als de extra
ervaring die echt wel nodig is in deze grote stad in een fractie, met Vincent.

Senna: Vincent

Vincent: Ik sta zeker open voor een plek op de lijst, ook als ik het niet word. Ik sta er voor
open omdat ik voor mezelf een hele duidelijke keuze hebt gemaakt om na de uitslagen van
deze verkiezingen een definitieve knoop door te hakken. En dat heeft er wel mee te maken
dat ik er heel erg in geloof dat we als GroenLinks wel echt een koerswijziging moeten gaan
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maken. Dat is ook de reden dat ik me heb gekandideerd. Denk echt dat we in de manier
waarop we werken, in de focus die we hebben in ons dagelijks proces als fractie, die
ongelijkheid en het betrekken van mensen die nu geen stem hebben, dat we dat veel meer
mee moeten nemen, dat is gewoon de factor die ik daarin meeneem. Ik denk dat er een
grote kans is dat ik dat dan zou gaan doen.

Senna: dank voor het antwoord, dank alledrie voor deze ronde. Ja, applaus heel erg
verdiend. En zo is het in de politiek, dan ga je van zo’n heftige vraag waardoor ik veel
reflectie zie naar wat flauwere andersoortig verhaal. Ik ga het niet een flauwe vraag noemen.
Want dit willen we ook van jullie weten. Want, wie ben je als mens, waar ga je het liefst uit
eten in Den Haag? Kan ook lekker snel. Vertel Arjen.

Arjen: Liefst uit eten. Oeh, dat is een mooie, het mooie is, we wonen in Den Haag, er is heel
veel keus. Ik hou heel erg van Thais eten. En ik heb ook heel veel mogen reizen toen vliegen
nog kon, zal ik maar zeggen. Dus ik heb ook iets met Azië. Dan kies ik een van de leuke
Thaise eettentjes in Den Haag.

Senna: Eigenlijk zeg je, je moet bij mij komen eten. Toch? Ja.

Arjen: Ja, eigenlijk wel.

Senna: we gaan allemaal bij Arjen eten als het weer mag. Vincent.

Vincent: Ik ben Indisch en ik kom uit Den Haag, dus dan moet je natuurlijk met een Indische
zaak komen. En ik vind Didong heel lekker eten hebben. Dat is in Duinoord. En als ik een
beetje vals mag spelen, dan voeg ik daar nog aan toe de Vegetarische Snackbar. Dat is
gewoon heel lekker om daar op een luie avond een vegetarische kapsalon te bestellen. Dus
dat zijn mijn twee keuzes.

Senna: Jongens, ik krijg hier honger van. Dat was echt een hele slechte ronde.

Mariëlle: Ik wil met alletwee wel een keer uit eten. Didong is echt fantastisch. Maar ik kies
een van de strandtenten op het Zuiderstrand, omdat ik het allerliefste eet met de zee als
mijn uitzicht.

Senna: Nou, drie hele leuke avonden worden dat. Dankjewel! Ja, wat hebben we gedaan?
We hebben een ronde, we hebben ze leren kennen, we hebben filmpjes gezien, ik heb
flauwe vragen gesteld, we hebben dilemma vragen gesteld, we hebben het over leiderschap
gehad, we hebben dansjes gezien van Daan, wat wil je nog meer? En ik begon om te
zeggen, het is heel bijzonder dat we hier zijn. We hebben al veel gehoord van de
kandidaten. En wat we nu gaan doen, voordat we gaan afsluiten is nog even alle drie de
kandidaten nog de kans geven om een slotpleidooi te doen waarin ze aan jullie vertellen en
aan de mensen thuis waarom we op hen moeten stemmen. En ik heb al heel veel gevraagd
van die applaudisserende handjes. En dat weet ik, dat realiseer ik me, dat hebben jullie ook
heel goed gedaan, uit jezelf, op commando, maar ik wil echt, gewoon even, dat je al die
opgebouwde energie van de coronatijd, al die zoom vergaderingen, ik wil gewoon dat ze in
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de Verenigde Staten naar ons zitten te kijken en dat horen en dan zeggen, wat gebeurt daar
in Zinn boven het Centraal Station? Ja? En dan niet dat tromgeroffeltje daar achterin, maar
gewoon van ons misschien staan, misschien joelen, als dat mag van de corona regels, want
ik hou het niet meer bij. En dat gaan we voor alledrie doen. Maar we beginnen met de
eerste. Weer willekeurige volgorde. En dit keer is het spreekgestoelte het centrum, met
applaus voor Vincent!

Vincent: Vrienden, deze verkiezing gaat wat mij betreft over meer dan alleen het leiderschap
van GroenLinks. Het gaat over de vraag wie we als GroenLinks moeten zijn. Als wij die
allebepalende ongelijkheid, die zoveel levens in Den Haag raakt, echt willen doorbreken. En
ik ben een lijsttrekker die dat samen met jullie kan en wil doen. Door voor GroenLinks die
verbindende beweging te maken, die zoveel mensen bij elkaar kan brengen. En ik sta hier
niet alleen namens mezelf, maar namens een brede groep leden die ook gelooft in
vernieuwing binnen onze partij. En wat ons bindt, is dat we er klaar mee zijn dat die
ongelijkheid in Den Haag zo erg als een natuurwet wordt ingezet en dat we er ook niet in
geloven dat Den Haag echt zo een rechtse stad is. De meerderheid van Den Haag is
namelijk niet rechts. Ik ben ervan overtuigd de meerderheid van de mensen groen in de
straat wil en op een leefbare aarde wil wonen. En de overgrote meerderheid van Den Haag
wil armoede bestrijden en wil dat jongeren een betaalbare woning kunnen vinden. Het
probleem zit niet in onze ideeen. Het probleem zit em in het vertrouwen. Mensen zijn het
vertrouwen kwijt omdat ze hun wijk achteruit zien gaan en omdat ze de zekerheid in hun
bestaan zien wegvallen. En mensen zijn het vertrouwen kwijt omdat ze zich vaak niet meer
in hun gemeenteraad kunnen herkennen en niet vaak genoeg bij heb in de buurt
langskomen. Het terugwinnen van vertrouwen is daarom wat mij betreft prioriteit 1, 2 en 3
voor GroenLinks in de komende jaren. En samen kunnen we dat ook mogelijk gaan maken.
Dat kunnen we mogelijk maken als we ons minder laten leiden door mensen die op ons
stemmen, en meer door de mensen op die plekken in de stad die geen stem hebben. Dat
kan als we ons ook structureel weten te organiseren in de wijken. En niet alleen kort voor de
fotomomenten, maar juist vanuit de intentie om de mensen die door het beleid worden
geraakt te organiseren richting het stadhuis. En dat gaat alleen lukken als we ook de
potentie van de leden gaan inzien. Van die 1500 GroenLinksers die ook allemaal een
perspectief en ideeën en netwerken meenemen. En waar we veel meer nog als fractie
samen mee de stad in kunnen gaan. Dat is waar deze verkiezingen over gaan. Over echte
vernieuwing binnen GroenLinks. En ik ben de kandidaat die dat samen met jullie mogelijk
kan maken. Omdat ik niet alleen de woorden maar ook de plannen heb om te verbinden, en
omdat ik de feeling heb met de mensen en met de stad. Breng Den Haag samen. Stem op
mij voor lijsttrekker van GroenLinks.

Senna: Wacht even. Wacht even. Wacht even. Zo, dat was goed heh? Ja, dat was goed.
Jullie waren ook goed. Dat gaan we nog een keer doen heh? Dat verdient zij ook. Ook weer
een willekeurige volgorde. Onze tweede topkandidaat. We geven een applaus, dit is voor
Mariëlle!
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Mariëlle: Dat is toch echt een goed gevoel om zo op de stip te komen staan. Ik heb een
stap naar voren gedaan om lijsttrekker te worden van GroenLinks omdat ik echt vind dat we
vooruit moeten als GroenLinks. We hebben in de afgelopen jaren, afgelopen tien jaren met
Arjen, heel veel successen bereikt. En we hebben gezien dat het bestuur ook ontzettend
veel gedaan heeft, in het versterken van de afdeling. We hebben een veel groter bereik
gekregen als GroenLinks Den Haag. En je ziet ook, Vincent die zei bijna 1500 leden. Maar
tegeljikertijd, de successen die hebben geboekt in de afgelopen jaren geven nog geen
garantie voor de successen in de komende periode. En ik denk dat we daarom met elkaar
een volgende stap moeten zetten, met een nieuw en een fris geluid. Dat betekent ook, dat
als je kijkt naar zo’n fantastische campaigner als Vincent is, die heel veel mensen bij elkaar
krijgt, maar dat je daarnaast ook wat extra ervaring zou moeten toevoegen. Want we
moeten meebewegen met de stad, en met de problemen in de stad. En we moeten centraal
stellen en daar echte oplossingen voor aandragen. En ik denk dat ik als lijsttrekker die
ervaring kan meebrengen omdat ik ervaring heb ook buiten de GroenLinks bubbel en ik in
de dagelijkse praktijk heb gezien hoe professionals en mensen geraakt worden door het
beleid dat met name de systemen en de regels centraal stelt, en niet de behoefte van
mensen zelf. En ik denk dat ik jullie daarmee ook kan inspireren door steeds terug te gaan,
naar wat hebben de mensen in de stad nodig en hoe kunnen we daar als GroenLinks een
echt goed antwoord op geven. En dat betekent dus dat we oplossingen zoeken en
oplossingen vinden, want ik weet zeker, we weten hier allemaal eigenlijk waar de problemen
in de stad echt om gaan. Dat is al eerder gezegd, de toenemende ongelijkheid, de
segregatie, de wooncrisis, de klimaatcrisis, en ik denk dat op het moment dat we met
elkaar de krachten kunnen bundelen, dat we ook inderdaad praktische oplossingen kunnen
bedenken die de mensen echt verder gaan helpen. En daar hebben jullie ook een
boegbeeld voor nodig die ook kan staan voor de waarden van GroenLinks en die ook met
een positieve energie de troepen vooruit, die stap vooruit kan zetten die we nodig hebben
als GroenLinks. Want we willen allemaal de ongelijkheid bestrijden en allemaal het onrecht
bestrijden. En we zijn allemaal klaar met die populistisch rechtse schreeuwers en we zijn al
helemaal klaar met het grote geld dat elke keer maar hapjes uit onze openbare ruimte blijft
nemen, en altijd vooraan staat als er iets uitgedeeld wordt. En dat kan alleen met zo’n groot
mogelijk GroenLinks. Met een zo groot mogelijke GroenLinks fractie. En ik denk dat ik als
lijsttrekker de ervaring en de frisheid kan bieden, om ook weer zo groot te worden, het liefst
als dat we nu zijn, en ook in de komende periode meer opkomen voor de mensen van wie
we de stem nu nog onvoldoende horen. We moeten echt luisteren. En we moeten niet
betuttelen. en ik denk dat ik dat als lijsttrekker heel goed kan bieden. GroenLinks moet
daarnaast onderscheidend zijn ten opzichte van de andere partijen. En dan met name bij
andere progressieve collega’s waar weer mannen met hetzelfde verhaal de lijsttrekker zullen
zijn. En ik denk dat ik als vrouwelijke kandidaat, juist ook het verschil kan maken voor
GroenLinks Den Haag en met name de progressieve partijen, progressieve stemmen in Den
Haag kan aanspreken.

Senna: ik kan het helemaal niet meer aan jongens, zoveel inspiratie opnemen. Ik weet niet
hoe het met jullie zit, zo. Ja, zijn we er weer? Dat was ook weer een heel goed verhaal. Het
wordt echt moeilijk hoor, dat kiezen. Ik heb het met jullie te doen. Ja, goed zo, je hebt
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helemaal gelijk. En ook hier weer, last but not least, we gaan er weer alles aan geven, we
laten het horen van hier tot aan Laak, voor Arjen!

Arjen: Ja, dankjewel. Ik vond het een heel mooi debat. Zoals wij dit doen met elkaar, dat dat
echt reclame is voor GroenLinks. En ik denk dat we alledrie hele goede kandidaten zijn.
Alleen helaas, zeg ik daarbij, hebben we niet als GroenLinks de luxe uitgangspositie dat we
vanuit onze leunstoel de kandidaat met het mooiste verhaal kunnen kiezen. Want de stad
Den Haag wordt steeds rechter, rechtser. Er staat heel veel op het spel, de leefbaarheid van
onze straten, van onze kinderen staat op het spel. De Ooievaarspas staat op het spel
waardoor kinderen nu nog, in een nest geboren zijn waar het niet zo breed is, een fiets of
een computer voorkeur kunnen krijgen, dat is het eerste wat sneuvelt op het moment dat er
bezuinigd gaat worden. De taallessen voor nieuwkomers staat op het spel. Er staat echt
heel veel op het spel. En ik denk dat ik de persoon ben die bewezen heeft dat ik ervoor kan
zorgen dat met GroenLinks in een nieuwe college straks ook staan voor deze mensen die
ons het hardst nodig hebben. Zes jaar geleden toen ben ik als fractievoorzitter erin gestapt,
toen hadden we, toen zaten we als GroenLinks in heel zwaar weer. Ik was toen het enige
raadslid. Ik heb door constructieve kritische oppositie er mede voor gezorgd dat we een
goed verkiezingsresultaat hebben neergezet. En dat we nu in het stadsbestuur die
afgelopen jaren echt hebben kunnen bouwen aan hele mooie dingen. En ik denk dat die
ervaring, wat echt heel hard nodig is, om dat straks weer te kunnen doen. Ik ken alle
dossiers, en neem van mij aan, het duurt echt een paar jaar voordat je doorhebt in al die
onderwerpen die spelen in de gemeenteraad, voordat je de geschiedenis een beetje kent,
voordat je de dynamiek een beetje kent, voordat je de mensen achter alle vraagstukken een
beetje kent. Ik ken alle wijken van de stad, er is geen wijk waar ik niet op mijn fietsje heen
ben gegaan en met mensen koffie hebt gedronken en aan huis en aan keukentafels hebt
gehoord wat er speelt. Ik ken het stadhuis. Het stadhuis is een politieke slangenkuil, ik ken
onze opponenten en onze medestanders in de politiek. Ik ken ook hun zwakke plekken. Dat
is ontzettend handig als je, als we straks moeten onderhandelen en zo veel mogelijk van
ons GroenLinks verkiezingsprogramma daadwerkelijk tot beleid moeten zien te maken. En
het allerbelangrijkste, ik ben tot het bot gemotiveerd om dit nog vier jaar te gaan doen. Dus
ik heb, ik heb al die ervaring en alles wat ik heb meegemaakt, ook de dingen die minder
goed zijn gegaan, die neem ik mee, en ik heb echt, ik sta te popelen om de verkiezingen in
te gaan als weer jullie lijsttrekker. En die kar te trekken, en ervoor te zorgen dat we als
GroenLinks een goed resultaat en daarna in het stadsbestuur weer groene en linkse idealen
weer waar kunnen maken.

Senna: Dankjewel Arjen. Het luidste slotapplaus bewaren we helemaal tot het einde. We
begonnen ermee. Wat een luxe. Wat fijn dat we hier samen kunnen zijn en wat een
geweldige kandidaten. En dat is ook gebleken. Ik ga denk ik een hele trotse voorzitter naar
voren halen. Wan dit is denk ik even heel erg belangrijk, we hebben veel gehoord vandaag,
maar het is ook goed om te weten; hoe nu verder? Je hebt misschien nu, na deze verhalen,
dat je dacht, ik ben eruit! Ik ga het toch nog een keer even vragen. Wie zegt, ik ben eruit?
Dat zijn meer handjes. Wie zegt, ik ben nog steeds of wel meer aan het twijfelen dan ik al
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was? Ja, ik denk er nog even over na. Ja, daar waren ook wat handjes. Nou gelukkig waren
de website, om te weten hoe je moet gaan stemmen. Het woord is aan onze voorzitter.

Liesbeth: Heel erg bedankt voor deze ontzettend goede middag. Dank jullie wel. En
inderdaad, waar gaat het om? Er kan gestemd worden. Vandaag, in de loop van de avond
krijgen jullie een mailtje van ons. Corine, waar zit je? Als je je afvraagt, wie stuurt al die
mailtjes? Nou, dat is Corine. Robin, trouwens ook vaak hier. Moet je daar ook voor hebben.
En daarin staat een stemcode. In de mail staat precies uitgelegd hoe je moet stemmen. Je
kunt je voorkeur aangeven voor de nummer 1, 2 of 3. Tot en met woensdagavond, tot en
met 22 september. We maken gebruik van de GroenLinks tool. We hebben een
referendumcommissie, die er ook nog op toeziet dat alles netjes gaat. En dan komt de
uitslag op de ALV van volgende week zaterdag. Dat is het proces. En ik wil jullie allemaal
heel veel succes wensen met het kiezen. Senna.

Senna: Nou, we worden zometeen uit deze ruimte gekickt. We hebben nog iets van een half
uur. In dat half uur kan je vragen stellen aan de kandidaten, kun je je op 1,5 meter de buren
aanspreken. Zeggen, ben jij er al uit? Zo dat stukje was goed. Weet je nog dat ene ding bij
de dilemma. Ik heb wel heel weinig grapjes gehoord. Gelukkig was er Senna met al haar
flauwe humor. Of niet. Ja, kan allebei. Morgen hebben jullie nog steeds dat geluidje van dat
tromgeroffel in je hoofd. Maar hee, we mochten weer bij elkaar zijn. En ik had het beloofd.
We gaan nog één keer, want we zijn er trots op, onze drie kandidaten, maak jullie keuze. We
hebben Arjen, Mariëlle en Vincent. Een heel groot applaus voor onze kandidaten.

Liesbeth: En voordat we nog nababbelen en richting de borrel gaan. Senna, heel erg
bedankt. We hadden ons geen betere gespreksleider kunnen wensen. Er staat nog wat
informatie in over Den Haag. Dat kun je zometeen zien. En de campagneleider heeft me nog
ingefluisterd dat 16 oktober weer gaan huis-aan-huizen. Yes! Dus zet het in je agenda. We
blijven nog even hier babbelen. En da..

Senna: wanneer was het ook alweer? Oh, 16 oktober, ja top.

Liesbeth: we blijven nog even babbelen en voor de mensen die nog een drankje willen
doen, gaan we nog even door naar Minglemush, naast het station. Hele erg bedankt en zet
em op! dank jullie wel.
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